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PROTOKÓŁ Nr XXV/2004 

z Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 29 grudnia 2004 r.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył obrady XXV Sesji Rady 

Gminy. Przywitał Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Z-cę Wójta – Panią Alicj ę Hoppen-

Anyszko, W-ce Przewodniczącego Rady Powiatu – Pana Andrzeja Walacha, Panią Helenę 

Cichowską – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej, Dyrektorów szkół z Gminy Skąpe, 

Proboszczy Parafii znajdujących się na terenie Gminy, radnych oraz sołtysów Gminy Skąpe. 

Poprosił Proboszczów o odczytanie fragmentu BoŜonarodzeniowego z Pisma Świętego 

oraz wygłoszenie okolicznościowego słowa BoŜego. Następnie głos zabrał Pan Wójt-Zbigniew 

Woch. Podziękował zebranym za przybycie na uroczystą sesję. Odniósł się w swojej wypowiedzi 

do minionych dwóch lat i połowy kadencji w zawiadywaniu Gminą przez zgromadzoną Radę. 

Jak powiedział były to lata nauki, poszukiwania nowych rozwiązań, lepszych moŜliwości, aby 

mieszkańcom Gminy Ŝyło się zdecydowanie lepiej. Dodał, iŜ był to równieŜ czas, aby naprawić 

„uszczerbiony” wizerunek Gminy Skąpe. Zaznaczył, iŜ chciałby, aby kaŜdy z obecnych na sali 

radnych  mógł z upływem kadencji powiedzieć, iŜ był to czas wykonania solidnej pracy. Wójt 

złoŜył zebranym na Sali gościom, radnym i sołtysom boŜonarodzeniowe i noworoczne Ŝyczenia. 

Na tym zakończono część „świąteczną” Sesji. 

 Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał porządek obrad. Poprosił o 

zmianę porządku obrad: wycofanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

przyznawania dodatków oraz innych składników wynagradzania nauczycieli w placówkach 

oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Skąpe i wprowadzenie uchwały w 

sprawie wyboru banku na obsługę bankową budŜetu Gminy Skąpe. Poprosił zebranych radnych o 

zgodę na wprowadzenie zmian. PoniewaŜ radni nie mieli Ŝadnych uwag porządek posiedzenia 

poddano pod głosowanie wyniku którego został jednogłośnie podjęty. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Odpowiedzi na wnioski, interpelacji i zapytania radnych. 
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5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwalenia budŜetu Gminy na rok 2005. 

a) Odczytanie projektu uchwały budŜetowej; 

b) Odczytanie opinii komisji stałych; 

c) Prezentacja stanowiska Wójta Gminy Skąpe w sprawie opinii i wniosków komisji; 

d) Dyskusja i głosowanie nad ewentualnymi poprawkami do projektu uchwały; 

e) Głosowanie nad całością projektu uchwały budŜetowej po ewentualnych 

poprawkach; 

2) Przejęcia na rzecz Gminy nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa; 

3) Zbycia i obciąŜania nieruchomości oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy 

niŜ 3 lata; 

4) Zmiany Uchwały Rady Gminy Skąpe Nr XIV/84/2004 w sprawie uchwalenia budŜetu 

Gminy Skąpe na rok 2004; 

      6.   Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy Skąpe. 

      7.   Zamkniecie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, iŜ na 15 radnych obecnych jest 14 obecni  i  podjęte 

uchwały będą miały moc obowiązującą.  

Ad.2.  

Następnym punktem posiedzenia były interpelacje i wnioski radnych.  

1. Radna Pani Halina Staszyńska powiedziała, iŜ mieszkaniec miejscowości Ołobok Pan 

Asanowicz jest zainteresowany przekazaniem nieodpłatnie 2 ha ziemi pod oczyszczalnię 

ścieków, 

2. Radny Pan Zbigniew Waśko zaznaczył, iŜ w miejscowości Radoszyn naleŜy napełnić wodą 

stawek p.poŜ; 

3. Radny Pan Józef Roszczyk złoŜył wniosek o podwyŜszenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Skąpe; 

4. Sołtys miejscowości Łąkie Pan Henryk Kosicki zgłosił, Ŝe rzeka Świebodka znajdująca się za 

wsią jest niedroŜna i często dochodzi do jej wylewania na przyległe grunty rolne.  

Ad.3. 

W okresie międzysesyjnym podejmowane były następujące prace:  

1. Wyłoniono wykonawcę na wyposaŜenie części kuchennej oraz bibliotecznej przy Publicznym 

Gimnazjum w Radoszynie. Odbyły się dwa przetargi. W pierwszym złoŜone zostały dwie 
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oferty, które znacznie przewyŜszały kwotę z wyceny. Stąd podzielono wyposaŜenie na dwie 

części biblioteczną i kuchenną. W drugim postępowaniu przetargowym zgłosiły się dwie 

firmy. Kwota za jaką wykonają inwestycję w nieznaczny sposób przewyŜszy cenę 

prognozowaną.    

2. Odbył się przetarg na obsługę bankową budŜetu Gminy. Ofertę złoŜył jedynie bank PKO SA 

oddział w Zielonej Górze i po przeprowadzeniu procedur przetargowych został wybrany.  

3. Ogłoszono przetarg na dowoŜenie dzieci do szkół na terenie Gminy na rok 2005. Nie zgłosił 

się Ŝaden podmiot. Zostanie ponownie ogłoszony przetarg tym razem na 3 lata dowoŜenia.  

4. Wycofanie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków oraz innych 

składników wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Skąpe spowodowane jest trwającymi konsultacjami ze Związkami 

Zawodowymi Nauczycielstwa Polskiego.  

Ad. 4  

Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych:  

1. Sprawa związana z rzeką Świebodką zostanie przekazana do Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Sulechowie. 

2. Sprawę związaną z przekazaniem ziemi przez Pana Asanowicza zbadamy i odbędzie się 

spotkanie.  

Ad.5.  

Punkt ten dotyczył przyjęcia projektów uchwał: 

1.  

a) Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budŜetu Gminy na rok 2005.  

b) Przewodniczący Rady Gminy Skąpe poprosił przewodniczących komisji stałych o 

odczytanie opinii w sprawie uchwalenia budŜetu. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne 

opinie.  

c) Następnie Pani Alicja Hoppen –Anyszko –Z-ca Wójta Gminy odczytała opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  sprawie przedłoŜonej przez Wójta 

Gminy Skąpe projekcie uchwały budŜetowej na rok 2005 wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego, która stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Opinia RIO w w/w 

sprawie jest pozytywna z uwagami. Uwagi te uwzględniono w autopoprawkach Wójta, 

które komisje przyjęły na posiedzeniach komisji stałych.  
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d) Wójt podziękował Pani Alicji Hoppen-Anyszko i Referatowi Finansowo-BudŜetowemu 

za duŜy wkład wniesiony w utworzenie budŜetu na rok 2005 w związku z nieobecnością 

Skarbnika Gminy, z powodu przebywania na zwolnieniu lekarskim. Autopoprawka 

dotyczy zmian w dochodach i wydatkach budŜetu. W chwili obecnej podpisaliśmy 

umowę na prefinansowanie z BGK jednostronnie, prawdopodobnie teraz jest 

podpisywana w Warszawie. W momencie podpisana odpowiednie władze mają 

poinformować Poznań, który ma wypłacić 109 tys. dla wykonawcy. Zwiększymy 

dochody o kwotę 171 tys. 630 zł, czyli sumę, jaką otrzymany na wykonanie inwestycji z 

Unii, wydatki zwiększymy o kwotę 344 tys. 493 zł lub o 109 tys. w zaleŜności od tego 

kiedy pójdzie przelew. Wójt powiedział, iŜ w budŜecie na 2005 rok ujęte zostały dwie 

powaŜne, kluczowe inwestycje tj. skanalizowanie i zwodociągowanie Międzylesia na 

kwotę 3 mln 655 tys. złotych z czego dofinansowanie sięga 3 mln 107 tys. oraz 

zwodociągowanie Pałcka 1 mln 517 tys. z czego dofinansowanie 1 mln 290 tys. Wniosek 

złoŜony na inwestycję w Miedzylesiu zajął 3 miejsce i na pewno pieniądze na jego 

realizację Gmina otrzyma, natomiast wniosek na inwestycję w Pałcku będzie oczekiwał 

na pieniądze poprzetargowe. Jeśli chodzi o mniejsze inwestycje wpisane zostały do 

budŜetu z nadzieją skorzystania ze środków pomocowych tzw. Funduszu Odnowy Wsi. 

Kilka miesięcy wcześniej wytypowano dwie miejscowości Niesulice i Ołobok. 

Uczestniczyły one w szkoleniach związanych z pozyskiwaniem środków z tego funduszu. 

Jeśli chodzi o miejscowość Niesulice to niestety musiała zostać wycofana, poniewaŜ nie 

ma moŜliwości podejmowania jakichkolwiek działań, dopóki nie zostanie wykonany plan 

zagospodarowania przestrzennego. W związku z powyŜszym wytypowano miejscowość 

Niekarzyn, poniewaŜ miała ona wykonaną dokumentację na rozbudowę świetlicy. 

Działania związane z korzystaniem z pomocy funduszu wymagają istnienia silnej grupy 

inicjatywnej. Kolejną inwestycją uwzględnioną w budŜecie na rok 2005 jest wykonanie 

oświetlenia na osiedlu w miejscowości Łąkie oraz łącznika pomiędzy osiedlem Cibórz a 

wsią Międzylesie. Do budŜetu wpisano równieŜ 150 tys. na zmianę nawierzchni przez 

miejscowość Niekarzyn. Inwestycja ta dotyczy drogi powiatowej. Gmina Skąpe w ramach 

pomocy finansowej zabezpiecza wkład własny dla tej inwestycji. Nie spotkało się to 

jeszcze z odzewem ze strony Powiatu Świebodzińskiego. Zapisano równieŜ wykonanie 

połączenia wodociągowego wsi Błonie i Węgrzynice oraz zasilenie wodociągu w 

Radoszynie. W sferze działań oświatowych planowana jest zmiana nawierzchni na boisku 
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przy Gimnazjum oraz odnowienie dachu Publicznej Szkoły Podstawowej w Międzylesiu 

przy zasileniu inwestycji z MEN-u. Odnosząc się do oświaty Wójt powiedział, iŜ pomimo 

zapewnień, iŜ subwencja oświatowa na rok 2005 nie będzie mniejsza niŜ w roku 2004, 

Gmina otrzymała subwencję niŜszą o 208 tys. zł. w porównaniu do roku 2004. To 

spowoduje, Ŝe trzeba dołoŜyć z pieniędzy gminnych do funkcjonowania oświaty sumę 1 

mln 509 tys. Jeśli chodzi o działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej to naleŜy 

zaznaczyć, iŜ przez dwa ostatnie lata Gmina nie musiała dokładać pieniędzy do 

funkcjonowania zakładu. Od 1  stycznia 2005 r. zostanie przekazana zakładowi część 

zadań związanych z wodociągami, kanalizacją i komunalką na terenie Gminy Skąpe. W 

tym budŜecie dotujemy działalność ZGK kwotą 170 tys. zł. Zdecydowanie zwiększył się 

równieŜ budŜet OPS, co związane jest z zadaniami nałoŜonymi przez ustawodawcę. Na 

większość zadań Gmina otrzymuje dotację. 

e) Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad autopoprawką Wójta. Wszyscy radni 

jednogłośnie zagłosowali za przyjęciem autoprawki Wójta.  

f) Następnie przeprowadzono głosowanie nad całością projektu uchwały budŜetowej . W 

wyniku głosowania wszyscy radni jednogłośnie przyjęli projekt budŜetu.  

2. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie przejęcia na 

rzecz Gminy nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa. Wszystkie komisje 

wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie 

podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

3. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zbycia i 

obciąŜania nieruchomości oraz ich wydzierŜawiania lub najmu na okres dłuŜszy niŜ 3 

lata. Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Rady Gminy Skąpe Nr XIV/84/2004 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe na rok 

2004. Projekt uchwały omówiła Pani Alicja Hoppen-Anyszko. Jak powiedziała budŜet 

naleŜy zamknąć zarówno po stronie dochodów i wydatków. Zmiany ciągle następują, 

poniewaŜ spłacane są naleŜności za faktury jakie wpływają do gminy. W stronie 

dochodów w dziale 756 zmniejszamy jeszcze o 10 tys. dochody, poniewaŜ nie było jego 

realizacji a fikcyjnie zawyŜa on dochody. W dziale 758 zmniejszamy róŜne rozliczenia. 
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Kolejna zmiana w dziale 900 zdejmujemy środki, które chcieliśmy pozyskać w związku z 

oświetleniem na terenie Gminy. Zostanie zdjęty dochód w kwocie 250 tys., który chcemy 

uzyskać ze ZPORR-u na Gimnazjum. Jeśli chodzi o wydatki zwiększamy wydatki na 

dziale 400 czyli wydatki związane z wodą, dostarczanie wody, remont hydroforni, w 

dziale 700 gospodarka mieszkaniowa zwiększamy o 31 tys. co związane jest z 

powstawaniem pomieszczeń socjalnych. Zwiększa się równieŜ dział 750 administracja 

publiczna  o sumę 18 tys., dział 754 straŜe poŜarne, obsługę długu publicznego o 800 zł, 

dział związany z oświatą i wychowaniem na dowoŜenie uczniów o kwotę 10 tys. 350 zł, 

oraz wydatki na świetlicach oraz kulturę i sport. Zmniejszamy wydatki na dziale 630 

turystyka, dziale związanym z planami zagospodarowania przestrzennego, planami 

geodezyjnymi, zmniejszamy równieŜ wydatki przy Gimnazjum oraz na dziale gospodarka 

mieszkaniowa. Jak powiedziała Pani Z-ca Wójta przy pomocy społecznej tworzy się 

nowy rozdział: domy pomocy społecznej. Z tego działu finansowane są pobyty osób w 

domach pomocy społecznej. W chwili obecnej jest juŜ jedna osoba z terenu naszej 

Gminy. Środki finansowe zostały przesunięte na ten dział z doŜywiania, poniewaŜ tam 

wystąpiły oszczędności. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 

Przed przystąpieniem do tego punktu obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jakiekolwiek zastrzeŜenia do protokołu XXIV Sesji Rady Gminy Skąpe. PoniewaŜ zastrzeŜeń nie 

było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w obradach XXV Sesji Rady 

Gminy. Zamknął obrady XXV Sesji Rady Gminy.  

 


